
1/3Pöytäkirja
1.7.2022

Osatyökykyisiä työllistävän erityistehtäväyhtiön (Työkanava Oy) käynnistämis-
hankkeen ohjausryhmä

Aika keskiviikko 22.6.2022 klo 14.00 – 15.00

Paikka Microsoft Teams -kokous

Osallistujat Lari Anttonen, TEM
Harri Hellstén, SY
Kimmo Kumlander, Silta-Valmennusyhdistys
Mikko Laakkonen, SAK
Pirjo Larm, TEM, sihteeri
Antti Neimala, TEM
Elina Pylkkänen, TEM, puheenjohtaja
Oskari Räikkönen, TEM
Miika Sahamies, Akava
Anu Tirkkonen, Kuntaliitto
Outi Viljamaa, TEM
Sinikka Winqvist, Invalidiliitto

Estyneet Elena Gorschkow, STTK
Päivi Kiiskinen, SOSTE
Simo Klem, Kehitysvammaliitto
Vesa Rantahalvari, EK
Kimmo Ruth, TEM

1. Kokouksen avaus

Puheenjohtaja Elina Pylkkänen avasi kokouksen klo 14:00.

2. Edellisen kokouksen pöytäkirja

Hyväksyttiin.

3. Hankkeen etenemisen tilanne

Pirjo Larm näytti aikataulukuvaa ja kertoi, että valmistelut etenevät hyvin keväällä
suunnittelun aikataulun mukaisesti.
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Oskari Räikkönen kertoi omistajaohjauksesta ja rahoituksesta, että  
- Toimiohje, joka on kuvaus siitä, mitä omistaja haluaa yhtiön tekevän, mitä sen on 

otettava huomioon tätä tehdessään, miten sitä ohjataan ja miten yhtiön tulee tästä 
raportoida, valmistuu kesäkuun loppuun mennessä. 

- Neuvottelukunta, joka antaa yhtiölle suosituksia markkinaehtoisen hinnoittelun, 
markkinaosuuden sekä muiden kilpailullisuuteen liittyvien seikkojen toteuttami-
sesta, on valittu ja työministeri on hyväksynyt sen. Neuvottelukunnan kokoonpano 
on 

- hallitusneuvos Elise Pekkala, TEM, puheenjohtaja 
- varatuomari Juhani Jokinen 
- oikeustieteen tohtori Kalle Määttä 
- toimitusjohtaja Aki Kangasharju, ETLA 
- pääekonomisti Anni Marttinen, SOSTE ry 
- toimitusjohtaja Carita Orlando, Yrittäjänaisten Keskusliitto 
- erityisasiantuntija Iiro Ihanamäki, TEM, sihteeri 

- Yhtiön tämän vuoden tukirahoitus on tulossa valtion 2. lisätalousarvion myötä 1.7. 
jälkeen. Tukirahoitus on kokonaisuudessaan peruspääoma RRF-rahoitus 20 Milj. € 
(jakautuu kahdelle vuodelle) ja vuosittainen valtion talousarviossa annettava avus-
tus (10 milj.€ vuodessa kehyskaudella). Rahoituksessa huomioidaan EU:n valtion-
tukia koskeva sääntely. 
 

Pirjo Larm kertoi TE-palveluprosessista ja yhtiön liiketoiminnan suunnittelusta, että 
- TE-asiakasohjausohje on valmistunut ja lähetetty TE-viranomaisille (sis. TE-toimis-

tot ja kuntakokeilut). Ohje on tarkoitus ottaa käyttöön 1.7.2022 alkaen. Ohjeen si-
sältö on pääpiirteissään 

- Eri viranomaisten roolit TE-asiakasohjausprosessissa 
- Työkanavaan soveltuva työnhakija 
- Soveltuvuuden arvioiminen ja ohjaus 
- Työnhakijan osoittaminen Työkanavaan 
- Henkilö Työkanavan työntekijänä 

- Työkanavan hallitus nimettiin 4.5.2022 yhtiökokouksessa ja se aloitti työskente-
lynsä toukokuussa. Hallituksen jäsenet edustavat eri osaamisalueita, joten hallituk-
sella on laaja-alainen osaaminen. Hallituksen kokoonpano on 

- Puheenjohtaja: alivaltiosihteeri Elina Pylkkänen, TEM 
- Varapuheenjohtaja: toimitusjohtaja (eläkkeellä) Jukka Kinnunen  
- Osastopäällikkö Raimo Antila, sosiaali- ja terveysministeriö 
- Johtaja Sirpa Huuskonen, Tokmanni 
- Viestintäpäällikkö Essi Lindberg, Labore 
- Kehittämispäällikkö Jukka Lindberg, Vates-säätiö 
- Toimitusjohtaja Leena Munter, Haltija Group Oy 
- Sihteeri: hankepäällikkö Pirjo Larm, TEM 

- Työkanavan toimitusjohtajan rekrytointiprosessi kesti noin kolme kuukautta. Haki-
joita oli 88 kpl ja hakijoiden taso oli korkea. Hallituksen puheenjohtaja Elina Pylk-
känen, varapuheenjohtaja Jukka Kinnunen ja Pirjo Larm haastattelivat kuusi henki-
löä, joista kolme valittiin soveltuvuusarviointiin ja koko hallituksen haastatteluun. 
Hallitus valitsi yksimielisesti Sari Nikkolan toimitusjohtajaksi. Hän aloittaa 1.9.2022. 

- Työterveyshuollon, eläke- ja vahinkovakuutusten sekä brändisuunnittelun kilpailu-
tus on meneillään ja toimittajat valitaan heinäkuussa. 

- Asiakaskontaktointia jatketaan vasta syksyllä, koska ensimmäiset asiakassopi-
mukset tehdään ja työllistettävät aloittavat loppuvuodesta. 

- Päätös yhtiön järjestäytymisestä ja työnantajaliitosta tehdään alkusyksystä. 
- Omat toimitilat valitaan ja vuokrataan syksyllä. 
- Hallituksen ja toimivan johdon tueksi tulevan Advisory Boardin toiminta käynniste-

tään syksyllä. 
- Onnistunut startti on erittäin tärkeä ja kaikkien tuki sille on tarpeen. 
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Alustusten pohjalta käytiin seuraava keskustelu: 
- Miten TE-asiakasohjausprosessi muuttuu TE2024 myötä? Ohjaus muuttuu, koska 

ei ole enää yhtä keskitettyä organisaatiota kuten nyt Pohjanmaan TE-toimisto. 
Saamme siitä toimintamallista arvokasta kokemusta, vielä on aikaa trimmata 
TE2024-prosessi sopivaksi. 

- TE-viranomaisten puolesta on huoli, että he osaavat noudattaa kaikkia ohjeita, 
sillä heille on tullut ja on vielä tulossa monta uudistusta.  

- Voiko työkyvyttömyyseläkkeellä olevan, joka ei ole nyt TE-palveluiden asiakas, oh-
jata suoraan TE-toimistoon vai pitääkö mennä kuntakokeilun kautta? Pitää mennä 
kuntakokeilun kautta, sillä se on ensisijainen ja arvio Työkanava-soveltuvuudesta 
tehdään siellä. Henkilö siirretään TE-toimistoon vasta sopivan työn löydyttyä Työ-
kanavasta. 

- Voisiko saada organisaatiokaavion kaikista Työkanavaan liittyvistä organisaa-
tioista eli Työkanavan toimintaympäristöstä? Kyllä, tullaan tekemään. 
 

4. Muut asiat 
  

Ei ollut muita asioita. 

5. Kokouksen päättäminen 
 

Tämä oli viimeinen ohjausryhmän kokous. Puheenjohtaja kiitti kaikkia ohjausryhmän 
jäsenyydestä ja aktiivisuudesta, pyysi olemaan jatkossakin yhteydessä ja kertomaan 
kokemuksia sekä päätti kokouksen klo 15:00. 


